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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Sanitas A CÂȘTIGAT războiul cu Ioana Mihăilă: personalul medical nevaccinat nu 

va fi obligat să se testeze pe banii proprii 

 Conducerea TVR continuă să risipească bani publici pentru acțiuni în justiție 

împotriva MediaSind! 

 Hunor: Prima rectificare bugetară din 2021 va fi adoptată de Guvern probabil 

săptămâna viitoare / Solicitările sunt mai mari decât posibilităţile, dar nu au fost 

discuții în contradicție 

 INS publică datele semnal privind evoluţia PIB în trimestrul doi 

 BNR: „Consumul privat va fi determinantul principal al creşterii economice din 

2021-2022”. Ce incertitudini văd economiștii băncii naționale 

 Senat: Plenul va fi convocat în sesiune extraordinară pentru OUG referitoare la 

drepturile de pensie ale funcţionarilor UE 

 ANAF se laudă cu rezultatul „metodei revoluționare” de a se înregistra românii în 

SPV. Inspectorii au identificat 16 persoane fizice în fiecare oră 

 Fonduri europene 2021: Grile de punctaj- finantari de max. 1,5 milioane Euro 

pentru ferme și PFA, SRL, II de procesare carne, lactate, morărit  

 De unde vin banii pentru noile cărți electronice de identitate: Ministrul Ghinea 

susține că e proiect început deja prin PNRR, Imprimeria Națională îl contrazice 

/ UPDATE Reacția ministrului Ghinea 

 Stelian Ion: I-am solicitat premierului să finanţeze posturile pentru Poliţia 

judiciară şi solicitările de la ÎCCJ şi de la instanţe 

 Magistraţii activiști ordonă Guvernului să acorde 'imediat' vize tuturor 

judecătorilor şi procurorilor afgani 
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 Guvernul face noi precizări, după ordinul dat de Klaus Iohannis: Cum se va face 

evacuarea românilor aflați în Afganistan 

 Bode: Participarea României la misiunea din Grecia a întărit relaţiile de prietenie 

dintre cele două state 

 Reuniune pe urgenţă NATO pe tema situaţiei din Afganistan. Miniştrii de externe 

din UE, reuniți în videoconferinţă 
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 Sanitas A CÂȘTIGAT războiul cu Ioana Mihăilă: personalul medical 

nevaccinat nu va fi obligat să se testeze pe banii proprii 

Sindicaliștii din cadrul Federației Sanitas spun, luni, că argumentele și presiunile 

exercitate la Ministerul Sănătății au dat rezultate și personalul medical nevaccinat nu va 

fi obligat să se testeze pe banii proprii, anunță Mediafax. 

Federația Sanitas din România arată, luni seara, pe pagina de Facebook, că argumentele 

și presiunile exercitate la Ministerul Sănătății au dat rezultate. 

„Personalul medical nevaccinat nu va fi obligat să se testeze periodic pe banii poprii! 

Ministrul Sănătății renunță la actul normativ pe care îl propusese guvernului, în acest 

sens, cu două luni în urmă”, arată Sanitas. 

Pe 9 august, Federatia Sanitas a făcut publice rezultatele primei evaluări reale a situației 

vaccinarii salariaților din Sănătate. Potrivit Federației Sanitas din România, 60,14% dintre 

angajații în Sănătate sunt fie vaccinați, fie s-au infectat cu virusul SARS-C0V-2 în ultimele 

6 luni și au anticorpii necesari, astfel că decizia individuală de vaccinare - în cazul lor - 

poate fi amânată fără a pune pe nimeni în pericol. 

În luna iunie, ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, a anunţat că testarea personalului 

medical care nu dorește să se imunizeze nu va fi suporatată nici de unităţile sanitare şi 

nici de minister. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Conducerea TVR continuă să risipească bani publici pentru acțiuni în 

justiție împotriva MediaSind! 

SRTV a făcut apel în procesul în care a plătit 18 000 lei avocaților  pentru a obține doar 

un 1 euro despăgubiri! 

Conducerea interimară a Societății Române de Televiziune continuă politica 

administrației Gradea, de hărțuire a Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind și de 

cheltuire abuzivă și discreționară a banilor publici!  
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Noua șefă a TVR, Ramona Săseanu, a făcut  apel la Hotărârea Judecătoriei sectorului 1 

București prin care se declara respinsă cererea Societății Române de Televiziune - 

SRTV de a primi daune morale în cuantum de 1 euro  din partea Sindicatului Român al 

Jurnaliștilor MediaSind, pe motiv că acesta, prin reprezentanții săi, ar fi adus prejudicii 

instituției prin comunicatele și reacțiile publice pe care organizația le-a avut împotriva 

abuzurilor administrației conduse de fostul președinte-director general Doina 

Gradea! (amănunte aici) 

Deși prevederile OUG nr. 26/2012 interzic tuturor autorităților și instituțiilor publice care 

au în structura organizatorică personal propriu de specialitate juridică, să achiziționeze 

servicii juridice de consultanță, de asistență și/sau de reprezentare juridică, administratia 

TVR a plătit doar pentru fond (probabil pentru întreg procesul suma este dublă!) 

peste 18.000 de lei, Casei de Avocatură Zamfirescu Racoti& Partners pentru ca 

instanța să constate caracterul ilicit al faptelor SRJ MediaSind împotriva SRTV și să 

oblige organizația să plătească despăgubiri în valoare de 1 euro!!! 

Deși SRTV plătește aproape un milion de euro pentru susținerea propriului 

compartiment juridic, fosta șefă Doina Gradea  a angajat Casa de Avocatură 

Zamfirescu Racoti& Partners pentru a o susține în mai multe cauze 

îndreptate împotriva SRJ MediaSind și într-un proces cu jurnaliștii de la cotidianul 

Libertatea (amănunte aici: Administrația Gradea angajează, pe bani publici, o casă de 

avocatură pentru a se război cu MediaSind TVR și cu jurnaliștii de la cotidianul 

Libertatea!). 

Precizăm că într-o altă cauză, conducerea SRTV a pierdut definitiv acțiunea prin care 

încerca să demonstreze nelegalitatea funcționării filialei MediaSind din TVR, pentru care 

a plătit aceleiași case de avocatură, Zamfirescu, Racoti & Partners, suma de 17.317,36 

lei. (amănunte aici: Curtea de Apel București a confirmat, prin hotărâre definitivă, 

legalitatea funcționării MediaSind în TVR!) De asemenea, chiar fosta șefă a TVR, 

Doina Gradea, a a solicitat în instanță organizației noastre, dar și unor membri ai CA și 

foști colegi contestatari ai abuzurilor acesteia, despăgubiri morale în valoare totală de 

800 000 lei. (amănunte aici) 

În loc ca actuala conducere a SRTV să ancheteze și să sancționeze modul în care 

sunt cheltuiți banii publici în urma unor decizii discreționare ale fostei președinte-

director general Doina Gradea, care este în continuare (culmea!) angajat al instituției, 

aceasta continuă acțiunile de hărțuire a MediaSind TVR.  

http://portal.just.ro/299/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=29900000000848806&id_inst=299
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaangajeazapebanipubliciocasadeavocaturapentruaserazboicumediasindtvrsicujurnalistiidelacotidianullibertatea
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaangajeazapebanipubliciocasadeavocaturapentruaserazboicumediasindtvrsicujurnalistiidelacotidianullibertatea
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaangajeazapebanipubliciocasadeavocaturapentruaserazboicumediasindtvrsicujurnalistiidelacotidianullibertatea
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/curteadeapelbucurestiaconfirmatprinhotararedefinitivalegalitateafunctionariimediasindintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/curteadeapelbucurestiaconfirmatprinhotararedefinitivalegalitateafunctionariimediasindintvr
http://portal.just.ro/299/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=300000000950328&id_inst=299
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Având în vedere aceste încălcări grosolane ale legislației, Sindicatul Român al 

Jurnaliștilor MediaSind împreună cu filiala sa din SRTV, MediaSind TVR, reiterează 

public solicitarea făcută Direcției Naționale Anticorupție și Curții de Conturi pentru 

verificarea cu celeritate a acestor tranzacții cu iz de corupție din Televiziunea Națională 

și să dispună sancționarea persoanelor vinovate precum și recuperarea prejudiciilor 

exorbitante. 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind)                                       

 

 Hunor: Prima rectificare bugetară din 2021 va fi adoptată de Guvern 

probabil săptămâna viitoare / Solicitările sunt mai mari decât 

posibilităţile, dar nu au fost discuții în contradicție 

Vicepremierul Kelemen Hunor, preşedintele UDMR, a declarat, la finalul şedinţei coaliţiei 

de guvernare, că ordonanţa pentru prima rectificare bugetară din 2021 va fi adoptată de 

Guvern probabil săptămâna viitoare, precizând că deficitul bugetar de 7,3% nu va fi 

depăşit, relatează Agerpres. Potrivit acestuia, ”lucrurile se vor aşeza într-o normalitate 

după discuţiile de azi”, după ce proiectul de rectificare bugetară a stârnit nemulțumirea 

unor miniștri. 

"Am mai discutat (n.r. - în şedinţa coaliţiei de guvernare) şi de rectificare. Urmează să 

continue discuţiile fiecare ministru cu premierul, dar eu cred că în câteva zile se închide 

rectificarea şi se va trece, probabil săptămâna viitoare, la aprobarea ordonanţei privind 

rectificarea bugetului - prima rectificare din 2021 şi urmează o altă rectificare undeva în 

noiembrie. Acum nu au fost discuţii în contradicţie, deci lucrurile se aşază. Sigur, 

solicitările sunt mai mari decât posibilităţile în acest moment, dar, aşa cum văd eu, 

lucrurile se vor aşeza într-o normalitate după discuţiile de azi", a spus Kelemen Hunor, 

luni, după şedinţa coaliţiei. 

Potrivit liderului UDMR, la ministerele unde există "execuţie bugetară bună va exista 

suplimentare". 

"Vor fi suplimentări peste tot acolo unde există posibilitatea şi unde există execuţie 

bugetară bună va exista suplimentare.  
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Cu cât vom vedea că mai există discuţii şi în zilele care urmează, dar şi la Ministerul 

Transporturilor au fost astfel de solicitări, la Ministerul Justiţiei, la Ministerul Dezvoltării, 

de la Sănătate... Deci, ceea ce se justifică, ceea ce intră într-o logică a coaliţiei se va 

suplimenta. Sigur, în limitele bugetului. Ştim, de exemplu, la PNDL avem nevoie de o 

suplimentare, ca să putem închide până la sfârşitul anului, cu trei miliarde. Nu o să fie 

trei miliarde la prima rectificare, dar două miliarde trebuie, ca să putem plăti facturile. 

Ştim că va fi nevoie de o suplimentare la CNI, ştim că va fi nevoie de o suplimentare la 

Sănătate, dar, sigur, aici sunt câteva nuanţe care, în câteva zile, până la rectificare, vor fi 

stabilite în aşa fel încât toate ministerele să meargă înainte", a adăugat Kelemen Hunor. 

Referitor la deficitul bugetar, vicepremierul a spus: "Nu-l vom depăşi, despre asta am 

discutat şi astăzi, nu vom depăşi deficitul asumat, deci să nu aveţi nicio temere că nu va 

exista... Nu va fi un deficit mai mare de 7,3%". 

Premierul Florin Cîţu a declarat sâmbătă că proiectul de rectificare bugetară - care a 

stârnit nemulțumirea unor miniștri - nu va fi aprobat de Guvern dacă acesta nu va fi 

susţinut de coaliţie. 

"Dar sunt câteva lucruri peste care nu pot să trec şi nu pot să trec să avem un deficit mai 

mare de 7,16% din PIB, aş vrea să reducem, dar nu o să merg mai departe cu... Este pus 

în dezbatere publică. 

O să avem şi un ministru al Finanţelor care vine, o să poată să discute, dar din punctul 

meu de vedere vreau să am coaliţia de partea mea în această rectificare, pentru că e 

vorba de proiectele pentru români, e vorba de banii românilor, e vorba de o coaliţie de 

guvernare şi de fiecare dată să ştiţi că am fost cel care i-a adus la masă. Chiar dacă în 

spaţiul public s-au certat între ei, am încercat de fiecare dată să îi aduc la masă să găsim 

o soluţie", a afirmat sâmbătă şeful Executivului, citat de Agerpres. 

(Sursa:  Agerpres) 

 

 INS publică datele semnal privind evoluţia PIB în trimestrul doi 

Institutul Naţional de Statistică publică marţi date semnal cu privire la evoluţia 

economiei în trimestrul doi al acestui an. 
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Potrivit cifrelor anunţate în iulie de Statistică, produsul intern brut, date ajustate 

sezonier, estimat pentru trimestrul I 2021 a fost de 286,198 miliarde de lei preţuri 

curente, în creştere, în termeni reali, cu 2,9% faţă de trimestrul IV 2020 şi cu 0,1% faţă de 

trimestrul I 2020. 

 

Pe serie brută, PIB estimat pentru trimestrul I 2021 a fost de 225,051 miliarde de lei 

preţuri curente, în scădere - în termeni reali - cu 0,2% faţă de trimestrul I 2020. 

 

Comisia Europeană a arătat, recent, că economia României ar urma să crească cu 7,4% în 

2021 şi cu 4,9% în 2022, un nivel mai ridicat decât se estima în primăvară, datorită 

performanţei mai solide decât se previziona a PIB-ului în primul trimestru din 2021. 

 

Proiectul de rectificare bugetară publicat de Ministerul Finanţelor la sfârşitul săptămânii 

trecute arată că este de aşteptat ca produsul intern brut să înregistreze o valoare 

nominală de 1.174,9 miliarde de lei, rezultată dintr-o creştere reală de 7% în acest an.  

(Sursa:  Agwerpres) 

 

 BNR: „Consumul privat va fi determinantul principal al creşterii 

economice din 2021-2022”. Ce incertitudini văd economiștii băncii 

naționale 

Economia va atinge probabil o dinamică considerabil mai înaltă în acest an decât cea 

previzionată anterior, în principal datorită evoluţiei din trimestrul I, iar în 2022 avansul ei 

va rămâne robust, se arată în minuta şedinţei de politică monetară a Consiliului de 

administraţie al Băncii Naţionale a României din 6 august. 

 

Consumul privat se anticipează a fi determinantul principal al creşterii economice din 

2021-2022, arată conducerea BNR, potrivit căreia constituie sursă de incertitudini o 

constituie şi capacitatea unor afaceri de a rămâne viabile ulterior sistării unor programe 

de sprijin guvernamental. 

 

 

https://ziare.com/economie/crestere-economica/crestere-economica-consum-privat-august-2021-1693906
https://ziare.com/economie/stiri-economice/bnr-prognoza-inflatie-1694266
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"Referitor la viitorul poziţiei ciclice a economiei, membrii Consiliului au remarcat că 

economia va atinge probabil o dinamică considerabil mai înaltă în anul curent decât cea 

previzionată anterior – în principal datorită evoluţiei din trimestrul I –, iar în 2022, deşi în 

temperare vizibilă, avansul ei va rămâne robust, în condiţiile unor ritmuri trimestriale 

doar marginal încetinite faţă de prognoza precedentă, comparabile cu cele din anii pre-

pandemie. Evoluţia implică o creştere ceva mai lentă a excedentului de cerere agregată 

de-a lungul orizontului prognozei, dar pe o traiectorie uşor mai ridicată decât cea 

anticipată în luna mai, chiar şi în condiţiile unei dinamici a PIB potenţial revizuită, din 

nou, consistent în sens ascendent", se arată în minută. 

 

Totodată, consumul privat se anticipează a fi determinantul principal al creşterii 

economice din 2021-2022, cu o dinamică mult mai înaltă în anul curent decât cea 

previzionată în luna mai, atribuibilă, însă, în bună măsură efectului statistic carry-over şi 

celui generat de manifestarea pe termen scurt a cererii de consum anterior reprimate. 

 

Ajustat cu aceste efecte, ritmul anticipat de creştere a consumului privat pe orizontul 

prognozei este totuşi inferior mediei perioadei 2016-2019, au sesizat membrii 

Consiliului. 

În schimb, în cazul formării brute de capital fix se anticipează o dinamică mult superioară 

mediei din anii pre-pandemie şi, totodată, sensibil mai ridicată decât cea previzionată în 

luna mai, cu precădere în 2021, implicând un aport relativ mai mare al componentei la 

avansul economic, în contextul creşterii mai ample a cheltuielilor publice de investiţii şi 

al efectului de antrenare exercitat asupra investiţiilor sectorului privat, finanţate şi prin 

fonduri europene. 

 

La rândul său, exportul net îşi va reduce probabil impactul contracţionist în 2021 şi 2022, 

însă mult mai modest decât se previzionase în luna mai, în condiţiile dinamizării mai 

puternice a absorbţiei interne în raport cu cea anticipată în cazul cererii externe, 

implicând importuri crescute, asociate inclusiv investiţiilor/reformelor finanţate prin 

programul Next Generation EU şi scumpirii unor mărfuri pe piaţa internaţională. 

 

 

 

https://ziare.com/economie/pib/
https://ziare.com/economie/importuri/
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"Îngrijorătoare a fost considerată, în acest context, înrăutăţirea perspectivei deficitului de 

cont curent, anticipat a-şi accentua trendul ascendent ca pondere în PIB în 2021 şi a se 

corecta doar marginal în 2022, implicând creşterea sa mai pronunţată deasupra 

standardelor europene pe orizontul proiecţiei, evoluţie de natură să inducă riscuri la 

adresa inflaţiei, dar şi la adresa sustenabilităţii creşterii economice", arată 

conducerea BNR. 

 

În ceea ce priveşte poziţia ciclică a economiei, membrii Consiliului au remarcat că cea 

de-a doua variantă provizorie a datelor statistice indică creşterea cu 2,9% a PIB în 

trimestrul I 2021 – marginal peste cea evidenţiată anterior –, şi restrângerea declinului 

acestuia în termeni anuali la doar -0,2%, de la -1,4% în trimestrul IV 2021, similar 

estimării anterioare, fiind astfel validată redresarea considerabil mai alertă decât cea 

anticipată a activităţii economice în primele trei luni ale anului. 

 

"Implicit, se reconfirmă recuperarea aproape integrală în acest interval a contracţiei 

economice din trimestrul II 2020, precum şi redeschiderea gap-ului pozitiv al PIB, în 

devans cu două trimestre faţă de prognoza pe termen mediu din luna mai", au subliniat 

membrii Consiliului. 

 

Totodată, cererea internă este reconfirmată drept unic determinant al redresării 

economice, în contextul redinamizării considerabile a consumului gospodăriilor 

populaţiei, dar şi al accelerării semnificative a creşterii formării brute de capital fix, chiar 

mai pronunţată decât se estimase anterior. 

 

Se evidenţiază, în acelaşi timp, mărirea substanţială a contribuţiei negative a exportului 

net la dinamica anuală a PIB, similară ca dimensiune celei estimate anterior, în condiţiile 

decalajului nefavorabil dintre ritmul creşterii importurilor şi cel consemnat de exporturile 

de bunuri şi servicii în primul trimestru al anului. Accentuarea, pe acest fond, a adâncirii 

deficitului balanţei comerciale faţă de perioada similară a anului trecut, dar mai cu 

seamă creşterea dinamicii anuale a deficitului de cont curent până la un maxim al 

ultimelor 14 trimestre, inclusiv ca urmare a înrăutăţirii considerabile a balanţelor 

veniturilor, au fost considerate deosebit de preocupante de către membrii Consiliului. 

 

 

https://ziare.com/bnr/
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În discuţiile privind piaţa muncii, membrii Consiliului au evidenţiat ameliorarea relativ 

alertă a condiţiilor de pe această piaţă începând din primăvară, inclusiv în raport cu 

aşteptările, în contextul continuării redresării activităţii economice în numeroase 

sectoare. 

 

S-a remarcat că efectivul salariaţilor din economie a recuperat, la finele primelor cinci 

luni din an, o mare parte din pierderile suferite sub impactul şocului pandemic, iar rata 

şomajului BIM şi-a accentuat descreşterea în iunie, ajungând la 5,2%, de la 5,9% în 

ianuarie-februarie 2021. Accelerarea considerabilă a creşterii în termeni anuali a 

câştigului salarial în aprilie-mai, pe seama evoluţiilor din sectorul privat, este atribuibilă 

însă, în bună măsură, efectului de bază asociat apelului consistent la şomajul tehnic pe 

perioada stării de urgenţă din anul trecut, au sesizat unii membri ai Consiliului. 

Totodată, dinamica anuală a costului salarial unitar din industrie s-a adâncit puternic în 

teritoriul negativ în acest interval, dat fiind avansul mult mai mare al productivităţii 

muncii, după declinul amplu consemnat în perioada similară a anului anterior. 

 

"Pe termen scurt, persistă însă incertitudini legate de situaţia epidemiologică, date fiind 

reluarea creşterii infectărilor pe plan intern şi încetinirea puternică a ritmului vaccinării, 

precum şi semnele emergenţei unui nou val pandemic în Europa şi pe alte continente, 

pe fondul răspândirii variantei mai contagioase de coronavirus, Delta. O sursă de 

incertitudini o constituie şi capacitatea unor afaceri de a rămâne viabile ulterior sistării 

unor programe de sprijin guvernamental, ori în contextul scumpirii substanţiale a unor 

materii prime. Din perspectiva unui orizont mai îndepărtat de timp, relevante au fost 

considerate şi extinderea automatizării şi digitalizării pe plan intern, precum şi eventuale 

acţiuni viitoare de eficientizare a cheltuielilor publice, ce pot afecta evoluţiile de pe piaţa 

muncii, suplimentar plafonării salariilor din sectorul bugetar", relevă minuta. 

 

În ceea ce priveşte evoluţiile macroeconomice viitoare, membrii Consiliului au discutat 

îndelung pattern-ul anticipat al inflaţiei, arătând că acesta este din nou revizuit 

considerabil în sens ascendent pe termen scurt şi într-o mai mică măsură pe cel de-al 

doilea segment al orizontului proiecţiei. 
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"Astfel, rata anuală a inflaţiei este aşteptată să urce mult mai pronunţat deasupra 

intervalului ţintei în semestrul II 2021 decât se anticipase anterior, până la 5,6% în 

decembrie 2021, faţă de 4,1% în prognoza din luna mai, iar, în urma corecţiilor 

descendente din prima parte a anului viitor, să coboare, dar să şi rămână marginal sub 

limita de sus a intervalului ţintei, respectiv la 3,4%, peste nivelul de 3% din proiecţia 

precedentă", spun membrii Consiliului. 

 

Responsabile de înrăutăţirea semnificativă a perspectivei pe termen scurt a inflaţiei 

continuă să fie şocurile adverse pe partea ofertei, au subliniat în mod repetat membrii 

Consiliului, iar resortul lor major îl constituie în actualul context creşterile probabil mult 

mai consistente consemnate deja în iulie de tarifele/preţurile produselor energetice – 

gaze naturale, energie electrică şi combustibili. Prezumate a adăuga circa 1 punct 

procentual la dinamica anuală a inflaţiei încă din prima lună a semestrului II 2021, aceste 

creşteri sunt de natură să amplifice şi să prelungească impactul inflaţionist tranzitoriu al 

factorilor pe partea ofertei, au observat membrii Consiliului, dar şi să genereze, ca revers, 

efecte de bază dezinflaţioniste semnificative în 2022, suplimentar celor asociate 

scumpirii energiei electrice în luna ianuarie 2021 şi creşterii cotaţiei petrolului din primul 

semestru al anului curent. 

 

Influenţe în dublu sens pe orizonturi diferite de timp, dar similare ca intensitate celor 

previzionate anterior, sunt aşteptate să vină din trendul ascendent al cotaţiilor 

internaţionale ale unor materii prime, mai ales agro-alimentare, resimţite prioritar la 

nivelul inflaţiei de bază. 

 

Evoluţia pandemiei şi a măsurilor restrictive asociate generează însă, cel puţin în 

perspectivă apropiată, incertitudini şi riscuri crescute la adresa actualelor previziuni 

macroeconomice pe termen mediu, au convenit membrii Consiliului, date fiind reluarea 

creşterii infectărilor pe plan intern şi încetinirea puternică a ritmului vaccinării, precum şi 

semnele emergenţei unui nou val pandemic în Europa şi pe alte continente, pe fondul 

răspândirii rapide a variantei mai contagioase, Delta, a coronavirusului. 
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"O sursă de incertitudini şi riscuri rămâne, de asemenea, conduita politicii fiscale, al cărei 

grad de restrictivitate e susceptibil de mari schimbări pe orizontul prognozei, fiind dificil 

de anticipat, în contextul necunoscutelor privind amploarea, viteza şi instrumentele 

consolidării bugetare prezumate a se realiza gradual pe termen mediu – proces vital 

pentru stabilitatea economică, inclusiv prin implicaţiile asupra primei de risc suveran şi a 

costurilor de finanţare", au subliniat unii membri ai Consiliului. 

 

În cadrul discuţiilor s-au făcut referiri la constrângerile venite din volumul ridicat al 

cheltuielilor permanente şi din scumpirea unor materii prime, precum şi la factorii cu 

acţiune favorabilă asupra veniturilor bugetare din acest an, incluzând creşterea PIB 

nominal mult peste ipoteza iniţială, care explică în bună măsură îmbunătăţirea evidentă 

a execuţiei bugetare din primul semestru. În acelaşi timp, însă, au fost invocate 

recomandările emise de instituţiile europene în contextul procedurii de deficit excesiv, 

care prevăd o anumită dinamică a consolidării bugetare în intervalul 2021-2024, precum 

şi un anumit tratament al veniturilor neanticipate, solicitând, de asemenea, 

implementarea de măsuri corective suplimentare. 

 

În aceste condiţii, coordonatele apropiatei rectificări bugetare şi, mai ales, conţinutul 

strategiei de consolidare bugetară prezumată a fi elaborată până în toamnă conform 

respectivelor recomandări sunt deosebit de importante din perspectiva caracteristicilor 

pe termen scurt şi mediu ale politicii fiscale, au considerat membrii Consiliului. 

 

Incertitudini mari sunt asociate şi gradului de absorbţie a fondurilor europene alocate 

României prin Mecanismul de Redresare şi Rezilienţă, precum şi a celor aferente noului 

Cadru financiar multianual 2021-2027, au susţinut mai mulţi membri ai Consiliului, 

evocând amânarea pentru toamna acestui an a aprobării de către CE a Planului naţional 

de redresare şi rezilienţă, precum şi capacitatea instituţională şi istoricul realizărilor în 

domeniu ale României. 

 

În aprecierea membrilor Consiliului, contextul analizat justifică menţinerea neschimbată 

a ratelor dobânzilor reprezentative ale BNR, în condiţiile unui control strict al lichidităţii 

de pe piaţa monetară. 

 

 

https://ziare.com/economie/bnr/
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"O asemenea calibrare a conduitei politicii monetare vizează asigurarea stabilităţii 

preţurilor pe termen mediu, într-o manieră care să contribuie la realizarea unei creşteri 

economice sustenabile în contextul procesului de consolidare fiscală, şi în condiţii de 

protejare a stabilităţii financiare. S-a considerat, totodată, a fi necesară monitorizarea 

atentă a evoluţiilor mediului intern şi internaţional, care să permită adecvarea 

instrumentelor de care dispune BNR în vederea îndeplinirii obiectivului fundamental 

privind stabilitatea preţurilor pe termen mediu", spun ei. 

 

În aceste condiţii, Consiliul de administraţie al BNR a decis în unanimitate menţinerea 

ratei dobânzii de politică monetară la nivelul de 1,25%, concomitent cu păstrarea 

controlului strict asupra lichidităţii de pe piaţa monetară; totodată, a decis menţinerea 

ratei dobânzii pentru facilitatea de depozit la 0,75% şi a ratei dobânzii aferente facilităţii 

de creditare (Lombard) la 1,75%. În acelaşi timp, Consiliul de administraţie al BNR a decis 

păstrarea nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor minime obligatorii pentru pasivele în 

lei şi în valută ale instituţiilor de credit. 

(Sursa:  ziare.com) 

 

 Senat: Plenul va fi convocat în sesiune extraordinară pentru OUG 

referitoare la drepturile de pensie ale funcţionarilor UE 

Biroul permanent al Senatului va convoca, marţi, plenul în sesiune extraordinară pentru 

o informare privind adoptarea de către Guvern, pe 11 august, în vacanţă parlamentară, a 

trei ordonanţe de urgenţă referitoare la transferul drepturilor de pensie ale 

funcţionarilor Uniunii Europene, la echivalarea funcţiei de inspector social şi la angajarea 

prin concurs a personalului necesar implementării proiectelor finanţate din împrumuturi 

externe contractate sau garantate de stat. 

 

Senatul este prima cameră sesizată pentru proiectele de lege privind aprobarea OUG 

85/2021 care modifică Ordonanţa 52/1999 privind angajarea personalului necesar 

implementării proiectelor finanţate din împrumuturi externe contractate sau garantate 

de stat, aprobarea OUG 86/2021 privind transferul drepturilor de pensie ale  
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funcţionarilor şi agenţilor Uniunii Europene şi OUG 87/2021 prin care se reglementează 

echivalarea funcţiei publice specifice de inspector social cu funcţia publică generală de 

inspector, fiind stabilite şi gradele profesionale pe care este structurată. 

 

Potrivit articolului 115 din Constituţie, o ordonanţă de urgenţă intră în vigoare numai 

după depunerea sa spre dezbatere în procedură de urgenţă la Camera competentă 

sesizată, Senatul în acest caz, şi după publicarea ei în Monitorul Oficial. Camerele 

Parlamentului, dacă nu se află în sesiune, se convoacă în mod obligatoriu în 5 zile de la 

depunere sau, după caz, de la trimitere.  

(Sursa:  Agerpres) 

 

 ANAF se laudă cu rezultatul „metodei revoluționare” de a se 

înregistra românii în SPV. Inspectorii au identificat 16 persoane fizice 

în fiecare oră 

Fiscul pare încântat de faptul că românii au ales să se înregistreze online în Spațiul Privat 

Virtual folosind „metoda revoluționară” prin Zoom. Conform unui comunicat al ANAF, 

30.000 de contribuabili persoane fizice au optat pentru identificarea vizuală online iar, în 

medie, inspectorii au „identificat 16 persoane fizice în fiecare oră, din august 2020, 

momentul operaționalizării acestei metode și până în prezent”. 

 

Conform ANAF, Spațiul Privat Virtual este un serviciu gratuit, disponibil 24/24, prin 

intermediul căruia contribuabilii depun declarații, cereri, solicită documente, verifică 

situația fiscală proprie ș.a. 

Persoanele fizice sau juridice, care dețin certificat digital calificat, pot solicita 

înregistrarea ca utilizator SPV, iar persoanele fizice, care nu dețin un astfel de certificat, 

pot cere înregistrarea și pe bază de nume de utilizator și parolă. 

 

Pentru a se înregistra în Spațiul Privat Virtual, fără a se mai deplasa la sediile ANAF, 

persoanele fizice care se înregistrează cu nume de utilizator și parolă au posibilitatea să 

opteze pentru identificarea la distanță prin “identificare vizuală online”. 

 

https://www.anaf.ro/anaf/internet/ANAF/servicii_online/inreg_inrol_pf_pj_spv
https://www.anaf.ro/anaf/internet/ANAF/servicii_online/inreg_inrol_pf_pj_spv
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24228117-spv-video-ministerul-finantelor-anaf-zoom-confidentialitatea-datelor-buletin.htm
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Aprobarea înregistrării în SPV se poate realiza și pe baza verificării numărului unui 

document emis de Ministerul Finanțelor și/sau ANAF. 

(Sursa:  hotnews.ro) 

 

 Fonduri europene 2021: Grile de punctaj- finantari de max. 1,5 

milioane Euro pentru ferme și PFA, SRL, II de procesare carne, lactate, 

morărit  

S-au publicat și grilele de punctaj finale pentru 2 linii de finanțare așteptate de fermieri 

și antreprenorii români cu afaceri în procesare de produse agricole. Firme, sub formă de 

SRL, PFA, întreprindere individuală și alte forme de organizare, vor putea obține fonduri 

nerambursabile de până la 1,5 milioane de euro fiecare. 

Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR) nu a publicat, încă, forma finală a 

ghidurilor solicitantului, dar a stabilit grilele de punctaj finale. Antreprenorii pot folosi 

criteriile de evaluare pentru și propunerile de ghiduri pentru a-și pregăti din timp 

proiectele, urmând să le mai ajusteze când apar și ghidurile oficiale. 

Submăsura 4.1 - 760 milioane euro, bani europeni pentru fermieri 

Submăsura 4.1 - Investiții în exploatații agricole ar urma să fie lansată în septembrie 

2021, conform calendarului estimativ publicat de AFIR. 

Bugetul total va fi de 760 milioane euro, cea mai mare alocare din rândul liniilor de 

finanțare care vor fi lansate în anul 2021, în cadrul tranzitoriu. 

Fermierii români vor putea obține noi fonduri europene, cu valori maximale de câte 

350.000 de euro - 1,5 milioane de euro pe proiect, pentru achiziții de utilaje agricole, 

instalații pentru irigații și energie, amenajări, softuri specifice și altele. 

Prin submăsura 4.1 se vor acorda fonduri nerambursabile în proporţie de la 30% până la 

maximum 90% din valoarea cheltuielilor eligibile, pe proiect. 

Cu banii europeni din submăsura 4.1 se vor putea cumpăra utilaje agricole, echipamente 

de irigații, desecare, drenaj, instalații de energie,  software, brevete, licențe, dotări în 

zootehnie etc. 

https://afir.info/
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/2021-fermieri-romania-ghid-finantari-pfa-srl.htm
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/calendar-finantari-2021-tineri-fermieri-afaceri-neagricole-euro.htm


CNSLR Fratia |  Revista Presei 17 august 2021 16 

 

Conform grilei de punctaj, vor fi favorizați fermierii asociați în grupuri și organizații de 

producători sau cooperativele. De asemenea, vor avea punctaj suplimentar proiectele 

care conțin investiții în protecția mediului și reducerea gazelor cu efect de seră. 

Descarcă de AICI Grila de punctaj pentru Sumbăsura 4.1 

Submăsura 4.2 - buget de 140 milioane euro pentru procasare lactate, morărit, carne, 

legume 

Submăsura 4.2 - Sprijin pentru investiții în procesarea/marketingul produselor agricole  

ar urma să fie lansată tot în septembrie 2021. Bugetul estimat este de 140 milioane euro. 

Antreprenorii români vor putea obține fonduri europene de maximum 800.000-1,5 

milioane de euro pe proiect, pentru construcții, achiziție de echipamente, magazin 

online, mașini și alte investiții în afacerile de procesare și marketing al produselor 

agricole. 

Rata sprijinului public nerambursabil va fi de 50% din totalul cheltuielilor eligibile pentru 

IMM-uri și forme asociative și 40% pentru alte întreprinderi. 

Beneficiarii de grant care pentru cofinanțarea investiției vor accesa sprijinul prin 

intermediul creditelor de co-finanţare PNDR, vor fi selectați de către intermediarii 

financiari (bănci sau instituţii de credit selectate) în baza criteriilor economico-financiare 

cuprinse în condițiile de creditare proprii pentru asigurarea viabilității economice a 

proiectelor de investiții finanțate. 

Vorbim despre procesarea și marketingul produselor agricole primare, cum sunt grâul, 

laptele, carnea, legumele (Lista completă a produselor acceptate este AICI). Pot fi, de 

exemplu, afaceri în morărit, produse lactate, depozitare de legume, procesare de carne 

etc. 

Anreprenorii vor putea să cheltuiască fondurile pentru o serie întreagă de investiții 

corporale și necorporale, cum ar fi: 

 Construcţia și dotarea clădirilor unităților de procesare; 

 Cheltuieli generate de investițiile pentru reducerea emisiilor gazelor cu efect de 

seră (GES) producerea de energie regenerabilă, eficiență energetică; 

 Branşamente şi racorduri la utilități, 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-08-16-24981977-0-criterii-selectie-avizate-4-1.pdf
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/fonduri-europene-2021-constructii-magazin-online-echipamente-produse-agricole.htm
http://80.96.3.68:9080/taric/web/text/sectiuni.htm


CNSLR Fratia |  Revista Presei 17 august 2021 17 

 

 Sisteme de supraveghere video, 

 Vor putea fi cumpărate, de exemplu, autocisterne, autoizoterme, rulote și 

autorulote alimentare. 

 Magazin fizic și magazin on-line, rulote alimentare, automate alimentare. 

 Achiziţionarea de software necesar. 

Conform grilei de punctaj, vor fi favorizate firmele care au vechime de cel puțin 3 ani 

și cifră de afaceri mare (în raport cu finanțarea cerută). de asemenea, vor primi 

punctaj suplimentar proiectele mature, care au obținut deja, de exemplu, acordul de 

mediu, la momentul depunerii, cele care investesc în produse ecologice, cele care 

activează în sectoare cu deficit conform balanței comerciale a României (procesare 

carne, produse lactate, procesare cereale, colectare, depozitare/procesare legume, 

cartofi, procesare plante proteaginoase). 

Descarcă de AICI grila de punctaj pentru Submăsursa 4.2 

(Sursa: startupcafe.ro) 

 

 De unde vin banii pentru noile cărți electronice de identitate: 

Ministrul Ghinea susține că e proiect început deja prin PNRR, 

Imprimeria Națională îl contrazice / UPDATE Reacția ministrului 

Ghinea 

Ministrul Investițiilor Europene, Cristian Ghinea (USR-PLUS), spune într-o postare recentă 

pe Facebook că unul dintre proiectele începute deja prin PNRR ar fi cel al cărții 

electronice de identitate, deși România nu a primit încă aprobarea Comisiei Europene 

pentru acest plan de 29,2 miliarde de euro. Imprimeria Națională, compania care 

produce cărțile electronice de identitate, îl contrazice însă pe ministru: toate costurile 

sunt suportate din bugetul propriu, fără a fi luat în calcul PNRR. 

 UPDATE (14:09) Ministrul Cristian Ghinea: Orice proiect poate fi început cu 

fonduri naționale și apoi returnați banii din PNRR. 

"Orice proiect poate fi început cu fonduri naționale și apoi returnați banii din 

PNRR. Au început și alte proiecte deja - autostrăzi și creșe.  

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-08-16-24981978-0-criterii-selectie-avizate-4-2.pdf
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În cazul CI electronice, avem bugetate 8 milioane de cărți de identitate. Vom 

decide cu MAI și Ministerul Cercetării și Digitalizării dacă vom acoperi și costurile 

acestui pilot - dar lecțiile de acolo vor fi valoroase pentru programul mare. Fiind 

un program de suport bugetar, regulamentul PNRR permite exact asta, spre 

deosebire de fondurile de coeziune.", a declarat pentru HotNews.ro ministrul 

Cristian Ghinea. 

 

Întrebat cum își va primi banii înapoi Imprimeria Națională câtă vreme tocmai a lansat o 

licitație pentru infrastructura IT de preluare a datelor biometrice, costuri care sunt 

prezentate în PNRR pentru CEI, Ministrul Ghinea a spus că și aceste costuri vor fi 

returnate companiei. 

 "E același principiu. Dacă au fost prinse costurile în PNRR și pentru IT vor fi 

returnate", a mai precizat luni ministrul Cristian Ghinea, ca reacție la articolul 

HotNews.ro. 

 

CITEȘTE AICI ȘI RĂSPUNSURILE MIPE LA ÎNTREBĂRILE HOTNEWS.RO. 

Cum se laudă ministrul Ghinea că PNRR a început, deși planul nu e aprobat încă de 

Comisia Europeană 

 

Folosind hashtagul #PNRRaÎnceput, Ministrul Investițiilor și Proiectelor Europene (MIPE), 

Cristian Ghinea (USR-PLUS) susține într-o postare publicată miercuri, 11 august, pe 

pagina sa de Facebook, că mai multe proiecte, printre care și cartea electronică de 

identitate, ar fi început deja. 

 

Aceasta, în condițiile în care Comisia Europeană nu a aprobat încă planul Național de 

Redresare și Reziliență (PNRR) al României. 

 

Într-o postare mai veche, din data de 3 august, ministrul Ghinea se laudă cu demararea 

programului de construire de creșe prin PNRR, dar aici acesta a explicat și cum ar veni 

finanțarea în condițiile în care PNRR nu a fost încă adoptat de Comisia Europeană. 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24962588-cat-costa-cartea-electronica-identitate-2022-cum-emit-primele-carduri-aceasta-luna-daca-imprimeria-abia-face-primele-achizitii-echipamente-elemente-securitate-explicatiile-mai.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24962588-cat-costa-cartea-electronica-identitate-2022-cum-emit-primele-carduri-aceasta-luna-daca-imprimeria-abia-face-primele-achizitii-echipamente-elemente-securitate-explicatiile-mai.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-08-16-24981802-0-raspuns-mipe.pdf
https://www.facebook.com/cristian.ghinea.562/posts/932502100632391
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 "Așa cum am promis, avem proiecte mature și la care deja se lucrează. Acestea 

primesc inițial finanțare de la ministere, iar banii se vor întoarce la buget prin 

prefinanțarea de 1,9 miliarde euro care va intra în țară imediat după aprobarea 

oficială a PNRR; adică în toamnă.", a precizat Ghinea. 

Luna trecută, Comisia Europeană a anunțat că planurile a 14 țări au fost admise, 3 țări nu 

au trimis încă aceste planuri, iar PNRR-ul a 10 state, printre care România și Ungaria, se 

află în lucru. 

 

 

 

Vicepremierul Dan Barna a declarat în data de 20 iulie că Planul Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă (PNRR) va fi aprobat de Comisia Europeană în septembrie, iar la începutul 

anului viitor vor veni primii bani în ţară. 

https://www.hotnews.ro/stiri-meetyourmep-24907393-mecanismul-redresare-rezilienta-intra-linie-dreapta-care-este-stadiul-pnrr-urilor-celor-27-state-membre.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-07-8-24907392-0-situatie-pnrr-tari.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-07-8-24907392-0-situatie-pnrr-tari.jpg
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24929000-barna-pnrr-aprobat-septembrie-inceputul-anului-viitor-vor-veni-primii-bani-tara.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-07-8-24907392-0-situatie-pnrr-tari.jpg
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Imprimeria Națională: Toate cheltuielile legate de cartea electronică de identitate le 

suportăm din bugetul propriu / Nu am luat în calcul PNRR 

 

HotNews.ro a solicitat atât Ministerului Investițiilor și Proiectelor Europene (MIPE), cât și 

Ministerului Cercetării Inovării și Digitalizăriii (MCID - condus de Ciprian Teleman - USR-

PLUS), Ministerului de Interne (MAI- condus de Lucian Bode - PNL) și Imprimeriei 

Naționale să explice cum se va finanța proiectul cărții electronice de identitate (CEI) prin 

PNRR, câtă vreme acest proiect a început deja în faza pilot la Cluj-Napoca din fondurile 

proprii ale MAI și ale Imprimeriei Naționale. 

 

Ministerul Digitalizării (MCID) condus de Ciprian Teleman a redirecționat solicitarea 

HotNews.ro către MAI, susținând că "acestui minister ar reveni competența de 

soluționare" pe subiectul cărții electronice de identitate, deși în PNRR Ministerul 

Cercetării și Digitalizării apare ca instituție beneficiară la acest proiect al CEI. 

 

Celelalte ministere nu au răspuns încă solicitării HotNews.ro. Răspunsuri au venit însă de 

la Imprimeria Națională, compania care produce noile cărți electronice de identitate în 

colaborare cu Direcția pentru Evidența Populației (DEPABD) și Direcția Generală de 

Pașapoarte din MAI. 

 

Răspunsurile Imprimeriei contrazic însă susținerile ministrului Ghinea: 

 "Activitatea Companiei Naţionale “Imprimeria Naţională” se desfăşoară pe bază 

de buget propriu de venituri şi cheltuieli, aprobat potrivit legii. 

 Compania Naţională “Imprimeria Naţională” asigură finanțarea proiectelor pentru 

produsele din portofoliul și obiectul de activitate al companiei din bugetul 

propriu. 

 Toate cheltuielile angajate și/sau investițiile efectuate de companie sunt 

suportate prin bugetul propriu și se recuperează pe măsura vânzării produselor 

(cartea electronica de identitate și cartea de identitate simplă). 
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 La stabilirea prețului de vânzare pentru cartea electronica de identitate nu a fost 

luată în calcul finanțarea sau decontarea în cadrul proiectului prin intermediul 

P.N.R.R. sau a altor surse (bugetul de stat, fonduri europene etc) a cheltuielilor 

angajate sau a investițiilor necesare.", au precizat pentru HotNews.ro oficialii 

Imprimeriei Naționale. 

200 milioane de euro sunt alocate prin PNRR pentru cartea electronică de identitate 

 

Datele provizorii ale PNRR, așa cum sunt ele publicate acum la Ministerul condus de 

Cristian Ghinea, arată o alocare de aproape 200 milioane de euro pentru "crearea unui 

program de finantare pentru adoptarea cărții de identitate electronice și a semnăturii 

digitale calificate". 

 

În anexele PNRR publicate pe site-ul MIPE, datele sunt contradictorii. În timp ce în unele 

părți sunt menționate ca instituții beneficiare MAI (Ministerul de interne), MCID 

(Ministerul Cercetării, Inovării și Digitalizării) și ADR (Autoritatea pentru Digitalizarea 

României), în altele se vorbește doar de MAI și DEPABD. 

 "Pentru implementarea proiectului CEI, MAI conlucreaza cu Compania Nationala 

Imprimeria Nationala, care realizează producţia blanchetelor. În baza unei 

evaluări realizate în anul 2018, folosind infrastructura actuală pot fi produse 

30.000 blanchete/zi. În ceea ce privește personalizarea, aceasta se va realiza 

folosind infrastructura pentru pașapoarte a Directiei Generale de Pasapoarte, care 

poate personaliza la capacitate maxima aprox. 20.000 CEI /zi.", se arată în PNRR. 

Pentru acest an sunt estimate eliberarea a 5.000 de cărți electronice de identitate, iar 

pentru 2022 alte 1 milion de cărți electronice de identitate. 

Cartea electronică de identitate: Culorile drapelului sunt integrate în stemă / Eventuale 

schimbări, după 6 luni de teste / Ce probleme apar la preluarea amprentelor 

Culorile drapelului vor fi integrate în stema aflată atât pe cartea electronică de identitate 

(CEI), cât și pe noua carte de identitate simplă (fără cip), iar primele două versuri din 

imnul național vor fi prezente ca element de securitate în relief, palpabil, pe verso, în 

partea de sus a ambelor documente, au declarat miercuri oficialii Ministerului de Interne 

(MAI). Eventualele schimbări privind drapelul ori revenirea la mențiunea de Sex în loc de 

Gen se vor face cel mai probabil după cele 6 luni de teste. 

https://mfe.gov.ro/pnrr/
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24971617-noi-precizari-mai-despre-cartea-electronica-identitate-culorile-drapelului-sunt-integrate-stema-eventuale-schimbari-dupa-6-luni-teste-probleme-apar-preluarea-amprentelor.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24971617-noi-precizari-mai-despre-cartea-electronica-identitate-culorile-drapelului-sunt-integrate-stema-eventuale-schimbari-dupa-6-luni-teste-probleme-apar-preluarea-amprentelor.htm
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Noua carte electronică de identitate, care va înlocui treptat actualul buletin, este în teste 

la Cluj-Napoca în următoarele șase luni, apoi, până la sfârșitul anului viitor, toate 

serviciile de evidență a populației din țară vor putea emite aceste carduri, conform 

autorităților. Noul document va înlocui treptat, până în august 2031, actuala carte de 

identitate aflată în circuit din 1997, potrivit termenelor stabilite de Regulamentul (UE) 

1157/2019, care a intrat în vigoare în data de 2 august 2021. 

 

Potrivit MAI, în ziua lansării proiectului pilot la Cluj-Napoca, în data de 2 august 2021, au 

fost epuizate toate programările pentru următoarele 30 de zile - aproximativ 450 de 

persoane au optat pentru emiterea noii cărți electronice de identitate. 

 

Cărțile electronice de identitate ar putea reveni la mențiunea Sex în locul celei de Gen, 

dispusă acum în Hotârârea de Guvern care stabileşte forma şi conţinutul acestui 

document, după o întreagă controversă iscată pe acest subiect. Alegerea pentru Gen în 

loc de Sex a venit dintr-un Regulament UE, în care este precizat însă și genul X. MAI 

susține că introducerea genului X nu este obligatorie la nivelul UE și că HG-ul care 

stabilește conținutul cărții electronice de identitate prevede expres două opțiuni pentru 

gen: F pentru feminin, respectiv M pentru masculin. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Stelian Ion: I-am solicitat premierului să finanţeze posturile pentru 

Poliţia judiciară şi solicitările de la ÎCCJ şi de la instanţe 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, afirmă că i-a solicitat premierului, în şedinţa de luni a 

coaliţiei, să finanţeze, cu ocazia rectificării bugetare, "posturile aprobate deja pentru 

Poliţia judiciară şi solicitările venite de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi de la 

celelalte instanţe". 

 

"Justiţia are nevoie de bani, nu este suficient să aprobi doar pe hârtie posturi de poliţişti 

de Poliţie judiciară şi specialişti pentru DNA şi DIICOT. Fără să fie finanţate, aceste 

posturi nu există, obiectivul din programul de guvernare nu este îndeplinit şi nici 

angajamentele din MCV nu sunt respectate", se arată într-o declaraţie de presă postată 

pe site-ul Ministerului Justiţiei. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24956057-cartea-electronica-identitate-cate-programari-fost-facute-pentru-obtinerea-noului-buletin-prima-lansarii-proiectului-cluj-cand-vor-eliberate-documentele.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24956057-cartea-electronica-identitate-cate-programari-fost-facute-pentru-obtinerea-noului-buletin-prima-lansarii-proiectului-cluj-cand-vor-eliberate-documentele.htm
https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=CELEX:32019R1157
https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=CELEX:32019R1157
https://www.agerpres.ro/politica/2021/08/16/kelemen-hunor-probabil-saptamana-viitoare-prima-rectificare-bugetara-din-2021--764427
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Stelian Ion precizează că, deşi Ministerul Justiţiei nu este ordonator principal de credite 

pentru Ministerul Public şi Instanţa Supremă, este atent la solicitările financiare ale 

acestora şi le susţine "pe deplin".  

(Sursa:  Agwerpres) 

 

 Magistraţii activiști ordonă Guvernului să acorde 'imediat' vize 

tuturor judecătorilor şi procurorilor afgani 

Două asociaţii din Justiţie îşi manifestă solidaritatea şi suportul faţă de judecătorii şi 

procurorii din Afganistan şi solicită Ministerului Afacerilor Externe să acorde "imediat" 

vize în format electronic tuturor magistraţilor afgani "a căror viaţă este pusă în pericol". 

"Asociaţia Forumul Judecătorilor din România şi Asociaţia Iniţiativa pentru Justiţie îşi 

manifestă deplina solidaritate şi suportul necondiţionat faţă de colegii noştri judecători 

şi procurori din Afganistan, ţinte ale regimului politic nou instalat în statul respectiv", se 

arată într-un comunicat al celor două organizaţii. 

Potrivit sursei citate, în ultimii 10 ani, au fost ucişi şi răniţi zeci de magistraţi şi alt 

personal judiciar, fiind plasate bombe în palatele de justiţie sau fiind împuşcaţi 

judecătorii pe străzi în 2013, 2017, 2021, în atentate vindicative. De asemenea, în timpul 

regimului taliban anterior, a avut loc o "epurare a magistraturii pe criterii tehnice şi 

religioase". 

"Într-un scurt interviu acordat astăzi Revistei Forumul Judecătorilor, judecătoarea afgană 

Tayeba Parsa (Curtea de Apel din Kabul) a exprimat temeri serioase cu privire la fapul că, 

după căderea Guvernului, judecătorii afgani (şi în special femeile judecător) vor fi ucişi 

fără a mai exista procese de stabilire a vreunei vinovăţii, ei deja fiind căutaţi la domicilii. 

În faţa unei asemenea situaţii inimaginabile, comunitatea internaţională nu trebuie să 

rămână nepăsătoare. Pe lângă presiunea internaţională pentru ca regimul nou instalat să 

respecte drepturile omului, este necesară deschiderea imediată a oricăror forme de 

asistenţă umanitară, absolut necesară pentru persoanele în cauză", transmit cele două 

asociaţii. 
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Ca urmare, Asociaţia Forumul Judecătorilor din România şi Asociaţia Iniţiativa pentru 

Justiţie solicită Ministerului Afacerilor Externe să acorde vize în format electronic tuturor 

judecătorilor şi procurorilor afgani a căror viaţă este pusă în pericol. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul face noi precizări, după ordinul dat de Klaus Iohannis: Cum 

se va face evacuarea românilor aflați în Afganistan 

Celula de criză interinstituțională convocată din dispoziția ministrului afacerilor 

externe, Bogdan Aurescu, și-a continuat activitatea pentru sprijinirea și acordarea de 

asistență cetățenilor români aflați pe teritoriul afgan, pentru evacuarea lor în condiții de 

siguranță. 

Ministerul Afacerilor Externe (MAE) precizează că, în contextul evoluțiilor legate de 

situația de securitate din Afganistan, Celula de criză interinstituțională convocată din 

dispoziția ministrului afacerilor externe Bogdan Aurescu și-a continuat activitatea pentru 

sprijinirea și acordarea de asistență cetățenilor români aflați pe teritoriul afgan, pentru 

evacuarea acestora în condiții de siguranță. 

Potrivit MAE, Ministerul și celelalte instituții care fac parte din Celula de criză 

interinstituțională vor acorda tot sprijinul misiunii Forțelor Aeriene Române, dispusă de 

președintele României, Klaus Iohannis, la propunerea lui Florin-Vasile Cîțu, prim-

ministrul României, pentru evacuarea de pe Aeroportul din Kabul a cetățenilor români 

aflați încă pe teritoriul statului afgan. 

„MAE reamintește că începând cu data 13 august a fost ridicat nivelul de alertă pentru 

Afganistan la cel maxim (Pericol major - Părăsiți imediat țara – 

https://www.mae.ro/node/56387). MAE reiterează cu acest prilej și recomandarea fermă 

ca cetățenii români să evite orice deplasare în Afganistan. MAE precizează că la nivelul 

Ambasadei României la Islamabad, care asigură reprezentarea țării noastre în relația cu 

Afganistanul, își înregistraseră prezența 60 de cetățeni români cu activități în Afganistan, 

ca angajați ai Delegației UE în această țară, ai Misiunii ONU de Asistență în Afganistan 

(UNAMA), respectiv ai unei companii de securitate și unui ONG.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/bogdan-aurescu_361.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
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La momentul accelerării deteriorării situației de securitate, o parte dintre acești cetățeni 

români părăsiseră deja teritoriul afgan pentru efectuarea concediului de odihnă. De 

asemenea, 11 cetățeni români, angajați ai Delegației UE în Afganistan, au fost recent 

evacuați, aceștia aflându-se în acest moment la Doha și urmând a-și continua călătoria 

spre România imediat ce vor fi îndeplinite toate procedurile specifice”, a transmis, luni 

seara, MAE. 

Astfel, din datele deținute de MAE, în Afganistan se află în momentul de față 35 de 

cetățeni români, în principal personal de securitate angajat de UNAMA, respectiv de o 

companie de profil. MAE, prin Ambasada României la Islamabad, a menținut și menține 

legătura cu cetățenii români în toată această perioadă. 

„În cazul în care se mai află cetățeni români în Afganistan care nu au contactat încă 

misiunea diplomatică a României din Pakistan, MAE recomandă ferm ca aceștia să se 

adreseze urgent Ambasadei României la Islamabad şi să comunice coordonatele proprii 

pentru a putea fi contactaţi în caz de necesitate. Celula de criză interinstituțională își 

continuă activitatea, în regim permanent, monitorizează evoluțiile și rămâne în contact 

cu partenerii internaționali ai României, respectiv cu ONU și reprezentanți ai companiei 

angajatoare, în vederea analizării operative a tuturor informațiilor și pentru a propune 

adoptarea măsurilor necesare în astfel de situații”, mai transmite MAE. 

Cetățenii români pot solicita asistență consulară la numărul de telefon al Ambasadei 

României la Islamabad +92 51 8441476, apelurile fiind redirecționate către Centrul de 

Contact și Suport al Cetățenilor Români din Străinătate (CCSCRS) şi preluate de către 

operatorii Call Center în regim de permanență. De asemenea, cetățenii români au la 

dispoziție și telefonul de urgență al misiunii diplomatice +92 311 4469900. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Bode: Participarea României la misiunea din Grecia a întărit relaţiile 

de prietenie dintre cele două state 

Ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, a declarat, luni, că participarea României la 

stingerea incendiilor din Grecia, prin eforturile pompierilor, a întărit şi mai mult relaţiile 

de prietenie dintre cele două state. 
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 "Participarea României la această misiune, prin efortul dumneavoastră, a întărit şi mai 

mult relaţiile de prietenie dintre cele două state, iar la nivel internaţional s-a văzut încă o 

dată că ţara noastră are capacitatea să participe la astfel de misiuni dificile, că este un 

partener de încredere şi este un furnizor serios şi permanent de protecţie civilă la nivel 

european. Mărturie stau totodată şi recentele misiuni de salvare derulate în alte zone, 

precum Albania, Croaţia şi mai recent în Tunisia şi Macedonia de Nord, în care aţi arătat 

că România are expertiza şi resursele necesare pentru a salva vieţi şi a proteja comunităţi 

întregi aflate în dificultate", a afirmat Lucian Bode, pe Platoul Centrului Naţional de 

Coordonare şi Conducere a Intervenţiei de la Ciolpani, cu ocazia revenirii în ţară a 

pompierilor care au participat la stingerea incendiilor de vegetaţie din Grecia. 

El a adăugat că trebuie să fim pregătiţi cu un răspuns articulat în faţa unor astfel de 

"dezastre care se manifestă din ce în ce mai violent". 

 

"Omenirea se află în faţa unor provocări fără precedent. Raportul privind schimbările 

climatice publicat recent de către ONU ne dezvăluie magnitudinea acestui fenomen 

extrem de îngrijorător. Nu putem asista pasivi la aceste evoluţii, ci trebuie să fim 

pregătiţi cu un răspuns articulat în faţa acestor dezastre care se manifestă din ce în ce 

mai violent. Suntem datori să nu ne prefacem că nu vedem aceste pericole şi, mai 

important, să ne pregătim continuu şi să acţionăm ferm şi în timp", a menţionat Bode. 

 Ministrul a ţinut să le mulţumească cetăţenilor greci pentru "lecţia" oferită, arătându-şi 

"atât de vizibil şi natural" recunoştinţa faţă de pompierii români. "Ne-au învăţat să ne 

apropiem şi să ne apreciem şi respectăm şi mai mult", a spus Bode. 

 

Un număr de 108 pompieri salvatori cu 23 de autospeciale au fost detaşaţi în urmă cu 

10 zile în Grecia pentru a ajuta la stingerea incendiilor de vegetaţie care au devastat 

această ţară.  

(Sursa:  Agwerpres) 
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 Reuniune pe urgenţă NATO pe tema situaţiei din Afganistan. 

Miniştrii de externe din UE, reuniți în videoconferinţă 

Ambasadorii ţărilor NATO vor participa marţi la o reuniune de urgenţă pentru a discuta 

despre situaţia din Afganistan. Iar miniştrii de externe din ţările Uniunii Europene vor 

avea o videoconferinţă pe aceeași temă, relatează AFP. 

Secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, va susţine marți o conferinţă de presă, la 

ora 13.00 GMT, prima sa apariţie în faţa presei din iunie. 

Stoltenberg a declarat, duminică, că NATO contribuie la securizarea aeroportului din 

Kabul 'pentru a facilita şi coordona evacuarea' cetăţenilor occidentali în faţa înaintării 

talibanilor.  Însă aeroportul din capitala afgană a fost luni teatrul unor scene de haos 

total, mii de afgani adunându-se pe pistă pentru a prinde un zbor cu care să fugă din 

ţară. 

''În urma ultimelor evoluţii din Afganistan şi după o comunicare intensă cu partenerii în 

ultimele zile şi ore, am decis să convoc o videoconferinţă extraordinară a miniştrilor de 

externe mâine după-amiază, pentru o primă evaluare'', a scris luni pe Twitter şeful 

diplomaţiei europene Josep Borrell.  El a adăugat că ''afganii merită să trăiască în 

siguranţă, securitate şi demnitate''. 

''Comunitatea internaţională cere tuturor părţilor să faciliteze plecarea în siguranţă a 

cetăţenilor străini şi a afganilor care vor să părăsească ţara'', a mai menţionat Borrell. 

Anterior, Comisia Europeană a anunţat că UE lucrează cu statele membre pentru a găsi 

soluţii rapide pentru mutarea angajaţilor locali afgani şi familiilor lor într-un loc sigur. 

Preluarea puterii de către talibani intervine în contextul în care SUA şi NATO au început 

în mai retragerea celor 9.500 de militari ai lor, între care 2.500 de americani, încă 

prezenţi în Afganistan. 

Militanţii talibani au intrat duminică în capitala afgană, Kabul, fără a întâmpina rezistenţă 

şi în prezent controlează aproape toate provinciile din Afganistan. 

(Sursa: Agerpres) 

 


